
ЦЕНТРАЛНА ИЗБИРАТЕЛНА КОМИСИЯ 

 

 

ПРОТОКОЛ 

№ 361 

 

На 9 май 2023 г. се проведе заседание на Централната 

избирателна комисия при следния 

 

ДНЕВЕН РЕД: 

 

1. Проект на решение относно възлагане на обществена 

поръчка с предмет „Застраховане на 12837 комплекта СУЕМГ А-4 

модел 517“. 

  Докладва: Гергана Стоянова 

2. Доклади по дела, жалби и сигнали. 

  Докладват: Росица Матева и Елка Стоянова 

3. Доклади по административни преписки. 

  Докладват: Росица Матева, Емил Войнов,  

   Димитър Димитров, Цветанка Георгиева, Силвия 

   Стойчева, Любомир Георгиев, Елка Стоянова, 

   Гергана Стоянова, Георги Баханов 

 

ПРИСЪСТВАХА: Димитър Димитров, Емил Войнов, Росица 

Матева, Георги Баханов, Гергана Стоянова, Елка Стоянова, Ерхан 

Чаушев, Красимир Ципов, Любомир Георгиев, Силвия Стойчева, 

Цветанка Георгиева. 

ОТСЪСТВАТ: Камелия Нейкова, Цветозар Томов, Севинч 

Солакова, Йорданка Ганчева. 

 

Заседанието бе открито в 10,35 ч. и председателствано от 

госпожа Росица Матева – зам.-председател на Централната 

избирателна комисия. 
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* * * 

ЗАМ.-ПРЕДСЕДАТЕЛ РОСИЦА МАТЕВА: Добър ден, 

колеги! 

В залата сме 10 членове на Централната избирателна комисия 

– имаме необходимия кворум, и можем да започнем днешното 

заседание. 

Предлагам ви следния проект на дневен ред: 

1. Проект на решение относно възлагане на обществена 

поръчка с предмет „Застраховане на 12837 комплекта СУЕМГ с 

докладчик колегата Гергана Стоянова. 

2. Доклади по дела, жалби и сигнали с докладчик аз. 

3. Доклади по административни преписки с доклади на 

колегите: Войнов, Димитров, Георгиева, Стойчева, Георгиев, Елка 

Стоянова и Гергана Стоянова. 

Има ли предложения за промени и допълнения на дневния 

ред? 

Заповядайте, колега Стоянова. 

ЕЛКА СТОЯНОВА: Моля да ме включите в „Доклади по дела, 

жалби и сигнали – искам да докладвам отговор на искова молба. 

ЗАМ.-ПРЕДСЕДАТЕЛ РОСИЦА МАТЕВА: Други? Не 

виждам. 

Моля, режим на гласуване за приемане на дневния ред. 

Гласували 10 членове на ЦИК: за – 10 (Гергана Стоянова, 

Димитър Димитров, Елка Стоянова, Емил Войнов, Ерхан Чаушев, 

Красимир Ципов, Любомир Георгиев, Росица Матева, Силвия 

Стойчева, Цветанка Георгиева); против – няма. 

Колеги, поради ползване на отпуск от днешното заседание 

отсъстват колегите Нейкова, Томов, Солакова и Ганчева. 

 

Преминаваме към втора точка от дневния ред, тъй като по 

първа точка все още се подготвят документи: 

ДОКЛАДИ ПО ДЕЛА, ЖАЛБИ И СИГНАЛИ. 
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Докладвам ви постъпили документи в Централната 

избирателна комисия с вх. № ЦИК-00-154-9/03.05.2023 г. Изпратени 

са от процесуалните представители на Централната избирателна 

комисия по Търговско дело № 822/2022 г. Докладвам ги за сведение 

към момента. Моля да се запознаете с тях. 

Колеги, по-късно ще се върнем към тази точка с доклад на 

колегата Елка Стоянова. 

 

Преминаваме към трета точка: 

ДОКЛАДИ ПО АДМИНИСТРАТИВНИ ПРЕПИСКИ. 

Колега, Войнов, заповядайте. 

ЕМИЛ ВОЙНОВ: Благодаря. Уважаеми колеги, постъпило е 

писмо от Министерството на външните работи с вх. № НС-04-01-

86/05.05.2023 г. С него ни предоставят приемо-предавателни 

протоколи за предадените от МВнР на „Карго-партнер“ машини за 

гласуване извън страната. 

От приемо-предавателните протоколи е видно, че на „Карго-

партнер“ са предадени 245 броя машини и 186 броя батерии.  

Тъй като от проверката на протоколите (Приложение № 3) е 

установено, че секционните избирателни комисии са предали на 

ДКП 245 броя батерии, предлагам да изпратим писмо на 

Министерството на външните работи, с което да ги уведомим за 

горното и да поискаме информация за полученото несъответствие. 

Проектът на писмо е в моя папка с проектен номер 6886. 

ЗАМ.-ПРЕДСЕДАТЕЛ РОСИЦА МАТЕВА: Колеги, моля за 

становище по проекта на писмо и доклада на колегата Войнов. 

Пропуснах да кажа, че във връзка с отсъствието на колегата 

Солакова определям колегата Димитров днес да подписва за 

секретар. 

Има ли становища по проекта на писмо? Не виждам желаещи 

за становища. 

Подлагам на гласуване писмото в проекта, представен от 

колегата Войнов. 
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Гласували 10 членове на ЦИК: за – 10 (Гергана Стоянова, 

Димитър Димитров, Елка Стоянова, Емил Войнов, Ерхан Чаушев, 

Красимир Ципов, Любомир Георгиев, Росица Матева, Силвия 

Стойчева, Цветанка Георгиева); против – няма. 

ЕМИЛ ВОЙНОВ: Уважаеми колеги, постъпило е писмо от 

„Сиела Норма“ АД с вх. № ЦИК-06-3-56/05.05.2023 г., което е в 

отговор на наше писмо, с което поискахме да ни предоставят 

липсващите протоколи (Приложение № 2 и Приложение № 3) за 

предаване и приемане на машините. 

С настоящото писмо ни предоставят липсващите и 

нечетливите протоколи. Докладвам писмото за запознаване, като ще 

възложа на администрацията да извърши проверка на предадените 

протоколи. 

Постъпило е писмо от ДАНС с вх. № НС-23-270/04.05.2023 г. 

във връзка с нашето писмо до експертите, които ще изследват 7 броя 

СУЕМГ от изборите за народни представители на 2 октомври 2022 г. 

От ДАНС ни препоръчват в екипа за проверка на машините да се 

включат служители от МВР със специфична експертиза, като 

поясняват каква да бъде тя. Информират ни и относно проверката на 

45 броя машини за гласуване от изборите на 2 април 2023 г. 

Във връзка с препоръката им за експерти предлагам да 

изпратим писмо до Министерството на вътрешните работи, с което 

да ги помолим да ни предоставят съответните експерти. Проектът на 

писмо е в моя папка. 

ЗАМ.-ПРЕДСЕДАТЕЛ РОСИЦА МАТЕВА: Колеги, моля за 

становище по проекта с проектен номер 6869. Не виждам. 

Моля, режим на гласуване. 

Гласували 10 членове на ЦИК: за – 10 (Гергана Стоянова, 

Димитър Димитров, Елка Стоянова, Емил Войнов, Ерхан Чаушев, 

Красимир Ципов, Любомир Георгиев, Росица Матева, Силвия 

Стойчева, Цветанка Георгиева); против – няма. 

ЕМИЛ ВОЙНОВ: Уважаеми колеги, постъпило е писмо от 

„Информационно обслужване“ АД с вх. № НС-00-250/05.05.2023 г. 
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С него ни предоставят необходимата информация във връзка с 

подготовка на уводната част на Бюлетина на Централната 

избирателна комисия. Докладвам го за сведение, като данните ще 

бъдат използвани при изготвяне на Увода. 

Докладвам ви, че съгласно протоколно решение на ЦИК, с 

приемо-предавателен протокол с вх. № ЦИК-00-144/04.05.2023 г. са 

предадени на експертите на Централната избирателна комисия два 

броя хеш екстрактора за изследване на 45 броя СУЕМГ от изборите 

на 2 април 2023 г. В тази връзка е постъпило и писмо от ГД 

„Жандармерия“ с вх. № НС-04-02-221. С него ни уведомяват, че е 

създадена организация за допускане в склада на „Карго-партнер“ на 

4 май на 7 лица съгласно наше указание в писмо от 2 май 2023 г. 

Докладвам го за сведение. 

ЗАМ.-ПРЕДСЕДАТЕЛ РОСИЦА МАТЕВА: Следващ 

докладчик в тази точка – колегата Димитров. 

ДИМИТЪР ДИМИТРОВ: Благодаря. Колеги, имам няколко 

преписки за сведение и други, към които ще направя някои 

пояснения. 

С вх. № ЦИК-07-53 сме получили поредната покана за участие 

в създаването на месечния бюлетин на A-WEB – докладвам го за 

сведение. Няма да го превеждам, тъй като няма особен смисъл. Едва 

ли ние ще се включим в списването на този бюлетин. 

С вх. ЕП-00-2/05.05.2023 г. „Информационно обслужване“ АД 

ни уведомява, че във връзка с криптографския обмен и инструмента, 

„Информационно обслужване“ АД определя А. С. и И. Г. за 

експертите, които ще ни съдействат. Не съм влизал във връзка с 

когото и да е от тях, но ще трябва да уточним какъв ще е редът. 

Засега имаме създадена папка. Това все пак е крачка напред. 

След като се свържа с господин Станев най-вече, ще 

докладвам какви са възможните развития по създаването на този 

инструмент. Вече са започнали да идва и третият рунд тестове: тест 

1, тест 2 и тест 3. Надявам се бързо да наваксаме. 
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С вх. № НС-00-251 сме получили от Илия Горанов примерен 

изглед за съдържанието на Бюлетина – говоря за Бюлетина и Увода, 

който трябва да напишем към него, със съответните раздели – Раздел 

I, Раздел II и Раздел III, както и адрес, на който могат да се изтеглят 

примерното съдържание от съответните раздели. Последният е РИК-

01 – Благоевград, като примерно съдържание за една районна 

избирателна комисия. Очакванията са, че, след като уточним 

уводната част на Бюлетина, ще може да бъде изготвено 

окончателното съдържание. 

Колеги, използвам случая, за да припомня, че в папка 39 

Народно събрание има подпапка „Увод“ и там трябва колкото е 

възможно по-скоро всеки… 

ЗАМ.-ПРЕДСЕДАТЕЛ РОСИЦА МАТЕВА: Колега, 

Димитров, папката е „49 Народно събрание – папка „Увод“, а такава 

беше направена преди 10 дни в папка „Народно събрание“, така че 

трябва да се обединят двете. 

Дала съм указания в момента двете папки да се обединят и 

преди заседанието се уточнихме с колегите какво ще правим по този 

въпрос. 

ДИМИТЪР ДИМИТРОВ: Във всеки случай много малко са 

депозираните текстове и трябва да се ускори работата. Това е по тази 

преписка. 

С вх. № ЕП-04-01-5 сме получили писмо от Външно 

министерство, с което ни молят да се произнесем по въпроса за 

числеността на следващия Европейски парламент, тъй като в 

момента докладчиците са преговаряли безрезултатно, а 

евентуалното забавяне на приемане на решението за числеността, ще 

създаде проблем от гледна точка на вътрешноправната нормативна 

уредба. 

Колеги, за нас не съществува такъв проблем и предлагам да 

отговорим на Външно министерство, че не би създало проблем – 

въпросът е откъде да се вземат тези 28 депутати, които ще бъдат на 

обща европейска листа – дали да се вземат по един от страна, или да 
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бъдат добавени към броя на депутатите? Това, разбира се, е 

политически въпрос. Ние технически не бихме имали затруднение 

да проведем изборите и в единия, и в другия случай. 

Това ще бъде отговорът, който ще подготвя. Може би, след 

като го уточним с колегите, ще го предложа за последващо 

одобрение, тъй като сроковете са кратки. 

ЗАМ.-ПРЕДСЕДАТЕЛ РОСИЦА МАТЕВА: Колега, 

Димитров, извинявам се, за да приключим с Увода, тъй като всички 

уводи до момента, подготвяни от Централната избирателна комисия 

през 2021-а, 2022-а и сега за 2023 г., се намират в папка „ЦИК 21 

Народно събрание“, ще преместят в момента от папка „49 Народно 

събрание“ тук, за да се виждат и предходните текстове, така че в 

„Народно събрание“ има папка „Увод – 2.04.2023 г.“, където, колеги, 

ще се публикуват всички подготвени материали от колегите. 

ДИМИТЪР ДИМИТРОВ: Обръщам внимание, че имаме 40-

дневен срок, за да публикуваме тази Бюлетина и този срок 

наближава. 

Последният ми доклад е по стара преписка от 2 май 2023 г. 

Връщам ви към предложението за проучвателно посещение на 

членове на Грузинската централна избирателна комисия и това, че 

ние не сме отговорили на това предложение, защото те предлагат да 

се състои през месец юли, а ние нямаме яснота каква ще бъде 

програмата ни до месец юли. 

Ще подготвя може би малко по-гладък отговор, че ще можем 

да отговорим за периода на евентуалното посещение – вх. № на 

преписката е ЦИК-07-48-2, тъй като това е второто писмо – след 

като настъпят политически развития, които ще могат да премахнат 

вероятността от провеждане на поредни предсрочни избори. Ако 

това съвпадне с периода месец юли и август, ние не можем да 

приемем никого, тъй като ще бъдем в подготвителен период за 

следващи избори. 
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ЗАМ.-ПРЕДСЕДАТЕЛ РОСИЦА МАТЕВА: Колега Димитров, 

аз възразявам да пишем такива неща! Ние нямаме кристално кълбо, 

за да кажем в момента дали ще има предсрочни избори или не. 

Мисля, че сме отговорили вече на колегите, че можем да ги 

приемем. 

ДИМИТЪР ДИМИТРОВ: Последната ми бележка е свързана с 

дневния ред от предходното заседание, в което са публикувани 

евентуалните отговори на запитванията на Външно министерство по 

Въпросника, свързан с Регламента за провеждане на европейски 

избори. Предлагам да обсъдим възможните отговори на работно 

заседание. 

ЗАМ.-ПРЕДСЕДАТЕЛ РОСИЦА МАТЕВА: Следващ 

докладчик – колегата Георгиева. 

ЦВЕТАНКА ГЕОРГИЕВА: Благодаря. Колеги, докладвам ви 

две преписки за отваряне на запечатани помещения, в които се 

съхраняват изборни книжа и материали.  

С вх. № ПВР/НС-6-17/05.05.2023 г. е постъпила преписка от 

община Плевен. Отварянето на помещението се е наложило във 

връзка с искане от разследващите органи. 

С вх. № ПВР/НС-6-16/04.05.2023 г. е постъпила преписка от 

община Главиница. Там е отворено помещение във връзка с 

извършване на експертиза на съхраняваните изборни книжа.  

И двете преписки съдържат всички необходими документи 

съгласно наше решение. Докладвам ви ги за сведение. 

ЗАМ.-ПРЕДСЕДАТЕЛ РОСИЦА МАТЕВА: Следващ 

докладчик – колегата Стойчева. 

СИЛВИЯ СТОЙЧЕВА: Колеги, вх. № НС-06-214/04.05.2023 г. 

– преписка от община Костинброд, към която са приложени 

протокол за отваряне на запечатано помещение в общинска 

администрация Костинброд с цел прибиране на изборните книжа и 

материали от произведените на 2 април тази година избори, както и 

заповед на кмета на общината за назначаване на съответната 

комисия. 
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Преписката е комплектувана в цялост, както изисква 

решението на Централната избирателна комисия. За сведение на 

Комисията е преписката. 

ЗАМ.-ПРЕДСЕДАТЕЛ РОСИЦА МАТЕВА: Колегата 

Георгиев е следващ докладчик – заповядайте. 

ЛЮБОМИР ГЕОРГИЕВ: Докладвам за сведение две писма за 

отваряне на запечатани помещения и извършване на дейности и 

последващо отново затваряне. 

Едното писмо е с вх. № НС-02-215/04.05.2023 г. от кмета на 

община Белослав и другото е с вх. № ПВР-06-12/04.05.2023 г. от 

кмета на Район „Одесос“, община Варна. За сведение на Комисията. 

Докладвам в папката с мои инициали писмо с вх. № ЦИК-06-3-

57, което е становище от финансовия инспектор във връзка с 

поставен въпрос в по-рано докладвано писмо с вх. № ЦИК-06-3-

55/26.04.2023 г. от „Сиела Норма“ АД. Докладвам това становище за 

запознаване, което завършва с изречението: „Поради изразеното 

лично мнение моля Централната избирателна комисия да съгласува 

становището и със служител от звено „Правна дейност“.“ 

Първоначалното писмо е препратено с копие и до този отдел.  

Предлагам да поискаме такова становище. Сега го докладвам 

за запознаване във връзка с понятието „фактура“. 

За запознаване докладвам писмо с вх. № НС-23-

287/05.05.2023 г. от Омбудсмана на Република България. Докладвам 

го за запознаване и по-късно Централната избирателна комисия да 

обсъди изразеното от омбудсмана становище в това писмо. 

Последният ми доклад е по общо около 15 преписки със 

съответните входящи номера – от вх. № НС-23-272 до вх. № НС-23-

285 – всичките преписки са в папка с инициали „КЗЛД“. Подготвени 

са проекти на писма-отговор във връзка с искане за предоставяне на 

копие от съответните страници от списъци с избиратели, 

подкрепящи различни участници в изборите. По тези писма се 

работи вече. 
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Предлагам да гласуваме всичките проекти, като съответните 

писма заедно с подготвените приложения ще бъдат изпратени в 

разумен срок, когато бъдат подготвени. 

Колеги, сега предлагам преписките за запознаване и за 

сведение, че се работи по поставените въпроси. Когато бъдат 

подготвени всички материали за приложение към съответните 

писма, ще ги докладвам за гласуване. 

ЗАМ.-ПРЕДСЕДАТЕЛ РОСИЦА МАТЕВА: Благодаря. 

Следващ докладчик – колегата Елка Стоянова. 

ЕЛКА СТОЯНОВА: Благодаря. Колеги, докладвам вх. № НС-

22-235-2, което е писмо от господин Т. М. Той се обръща 

към госпожа Нейкова. Недоволен е от това, че сме му отговорили 

вече, че нямаме правомощия да взимаме отношение по поставени от 

него в предходно писмо въпроси.  

Докладвам го за сведение и за запознаване, тъй като нищо 

съществено, което да предполага конкретно отношение, не виждам в 

писмото, освен че господин М. държи непременно ние да вземем 

отношение по въпроса, който поставя. Както вече сме го уведомили, 

той е от компетентността на друг орган, който орган той е сезирал. 

Ние нямаме отношение към цялото това нещо. 

Следващото, което ви докладвам, е само за сведение и 

запознаване. С писмо – вх. № ЦИК-16-4/04.05.2023 г., госпожа Д. П. 

ни изпраща писмо, което е наименувала „заявление за достъп до 

информация“. Докладвам го за сведение и запознаване. 

Ще извърша проверка по поставените въпроси и дали 

въпросите отговарят на изискванията на Закона за достъп до 

обществена информация (ЗДОИ) и ще предложа проект на отговор 

на Комисията съобразно преценката – ако представлява отговор по 

ЗДОИ, ще има отговор, ако не – ще уведомим лицето, че въпросите, 

които поставя, не са в обхвата на закона. Сега го докладвам само за 

сведение и запознаване. 
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Следващото, което докладвам, отново е за сведение и 

запознаване, защото ще се подготви писмо. То е във връзка с 

изпратена проверка за лице.  

С вх. № ПВР/НС-00-32/04.05.2023 г. от „Информационно 

обслужване“ АД ни уведомяват, че посоченото в питането лице не е 

подавало заявление за гласуване извън страната. Съобразно този 

отговор ще бъде изготвен и отговор до запитващия орган – само за 

сведение и запознаване. Нямам други доклади засега.  

ЗАМ.-ПРЕДСЕДАТЕЛ РОСИЦА МАТЕВА: Следващ 

докладчик – колегата Гергана Стоянова. 

ГЕРГАНА СТОЯНОВА: Колеги, докладвам ви за сведение и 

запознаване преписка с вх. № НС-23-271/05.05.2023 г. Преписката е 

аналогична на доклада на колегата Георгиев – писмо от КЗЛД, във 

връзка с получени жалби, с което писмо Комисията изисква от нас 

представянето на заверени копия от документи, цитирани в самото 

писмо. Докладвам за запознаване.  

Ще бъде възложено на администрацията заедно с преписките 

на колегата Георгиев да бъдат подготвени изисканите заверени 

копия от документите и впоследствие гласуване на писмата в 

отговор с подготвените приложения. В тази точка нямам други 

доклади. 

ЗАМ.-ПРЕДСЕДАТЕЛ РОСИЦА МАТЕВА: Благодаря. 

Колеги, в тази точка моите доклади са следните. 

Във връзка с докладвано от мен на 25 април 2023 г. решение 

на Административен съд – София-град, по жалба, подадена от 

Сдружение „Гражданска платформа“ срещу писмо на Централната 

избирателна комисия, с което сме отговорили на сдружението по 

искане за предоставяне на достъп до обществена информация. 

Във вътрешната мрежа е подготвен отговор на писмо с 

проектен номер 6885 до Сдружение „Гражданска платформа“ в 

изпълнение на съдебното решение, с което ни се връща преписката, 

тъй като е отменено писмото, с което е отказано предоставянето на 

информация, поискана по т.1 и т.6 от заявлението.  
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Предложението на юрисконсулт Р. е да поискаме да се уточни 

предметът на искането по т. 1 и т. 6, за да бъде направена преценка 

дали търсената информация е обществена и дължи ли се 

предоставянето й, и в какъв обем. 

Колеги, припомням, че по т. 1 искането беше да се отговори 

заведено ли е съдебно дело и от кого срещу ЦИК с претенции за 

обезщетение за вреди, произтичащи от твърдяно неправомерно 

задържане на определен брой машинни терминали по време на 

кампанията и изборите и/или за определен срок след тях за 

Четиридесет и пето и Четиридесет и шесто Народно събрание в 

охранявания от „Жандармерията“ логистичен склад и какъв е 

размерът на цялата искова претенция?  

В т. 6 въпросът е: какви мерки са предприети от ЦИК за 

осигуряване на капацитет за самостоятелно логистично и софтуерно 

осигуряване на машинните терминали в контекста на делата по т. 1 и 

т. 2, респективно за намиране на друг външен изпълнител, който да 

извърши тази дейност, без да е налице конфликт на интереси? 

Колеги, при обсъждане на изпълнението на съдебното 

решение смятах да ви направя предложение по т. 6 да насочим 

сдружението към мотивите за взетото решение за обявяване на 

обществена поръчка за изборите на 4 април за извършване на 

техническото обезпечаване и логистичното осигуряване на изборите 

на 2 април 2023 г. Тъй като най-вече първият въпрос е неясен – не е 

ясно какво съдебно дело касае и за кои машини става дума, тъй като 

се говори за задържане неправомерно от ЦИК на машини, а няма 

такова съдебно дело, едновременно с това се намесва и друго 

съдебно дело, което е висящо, аз подкрепям предложението на 

юрисконсулт Радославова и ви предлагам да изпратим писмото, 

както е подготвено, с искане за пояснение и уточняване предмета на 

искането по т. 1 и съответно по т. 6, за да може да бъде отговорено. 

Моля за вашите становища по предложението и доклада. Не 

виждам предложения по текста. 

Моля, режим на гласуване. 
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Гласували 8 членове на ЦИК: за – 8 (Димитър Димитров, Елка 

Стоянова, Емил Войнов, Ерхан Чаушев, Красимир Ципов, Любомир 

Георгиев, Росица Матева, Цветанка Георгиева); против – няма. 

Колеги, докладвам ви писмо с вх. № ЦИК-07-64-2/28.04.2023 г. 

от госпожа Хироко Ямагучи е във връзка с изпратената 

статистическа информация, която беше поискана. С това писмо тя 

ни благодари за любезната информация и ни информира, че е 

актуализирала базата данни съобразно предоставената й 

информация. Това е за сведение. 

Докладвам ви покана с вх. № ЦИК-00-163/05.05.2023 г. до 

госпожа Нейкова – председател на Централната избирателна 

комисия. Поканата е от Д. М., изпълнителен директор на Агенцията 

по вписванията, с която се кани госпожа Нейкова да присъства на 

официалното тържество по повод 15-годишнината на Търговския 

регистър към Агенцията по вписванията, което ще се състои на 

16 май 2023 г. Докладвам я за сведение и запознаване. Ще се 

потвърди участието, след като госпожа Нейкова се върне. 

Колеги, следващият ми доклад е писмо с вх. № НС-10-

99/04.05.2023 г., което представлява искане от Борис Ячев, 

председател на ПП „Партия Консервативна България“ (ПКБ) с 

предишно наименование „Национален фронт за спасение на 

България“.  

С това искане господин Я. се обръща към нас, като ни 

информира, че партията е ответник по Търговско дело № 768/2023 г. 

по описа на Софийски градско съд, Търговско отделение, Девети 

състав с предмет: разпускане на ПП „Партия Консервативна 

България“, тъй като Централната избирателна комисия с писмо – 

изх. № НС-04-02-136/23.03.2023 г., е уведомила Софийска градска 

прокуратура, че за периода 2017-а, 2023 г. ПКБ не е участвала в 

изборите за народни представители. 

За съжаление, преписката не е свързана от деловодството така 

както трябва, независимо че в искането на господин Я. е описано 

нашето изходящо писмо, то не е публикувано, но с нашето изходящо 
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писмо ние наистина сме уведомили старши разследващ комисар П. – 

заместник-директор на ГД „Национална полиция“, във връзка с 

направеното от него искане да информираме дали по водено 

разследване от Софийска градска прокуратура по прокурорска 

преписка 8110/2023 г., да направим справка дали ПКБ е участвала 

във възможните произвеждани избори в България за народни 

представители, президент и вицепрезидент и членове на Европейски 

парламент, общински съветници и кметове за последните пет 

години. 

Колеги, смятам, че дори и звено „Регистри“ не са отговорни за 

това, тъй като наистина ПКБ не е участвала в тези избори, тъй като 

съгласно приложеното към искането решение на съда от 3 януари 

2023 г. с това решение е сменено наименованието на партията, като 

в регистъра на политическите партии е вписана промяна на 

наименованието – че „Национален фронт за спасение на България“ 

се преименува на „Партия Консервативна България“. 

В публичния регистър на Софийски градски съд, който се води 

за регистрираните партии в Република България, по фирменото дело 

фигурира само новото име на партията – „Партия Консервативна 

България“, и по никакъв начин от публичния регистър не може да се 

разбере, че това е новото наименования на ПП „Национален фронт 

за спасение на България“. 

В писмото от прокуратурата, както е традиционно и във 

всички останали писма, които получаваме за проверка – дали 

политически партии са участвали в изборите, няма данни за 

фирменото дело, по което са регистрирани тези политически партии, 

за да можем ние да извършим проверка, а и няма как да извършим 

проверка дали не е променено наименованието. 

Предлагам във връзка с искането на господин Я. да изпратим 

писмо, което е подготвено – проектен номер 6888, с което 

информираме ПП „Национален фронт за спасение на България“ в 

кои избори е регистрирана за участие, а именно в избори за Народно 

събрание, произведени през 2017 г.; за Европейски парламент през 
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2019 г.; местни избори през 2019 г.; за Народно събрание, 

произведени през 2021 г.; за Народно събрание, произведени на 

11 юли 2021 г.; президент, вицепрезидент и Народно събрание на 

14 ноември 2021 г.; за Народно събрание на 2 октомври 2022 г.  

Всъщност на изборите за Народно събрание на 2 април 2023 г. 

не е регистрирана за участие, тъй като е променено наименованието, 

но и като партия с променено наименование не е участвала на тези 

избори, за да можем пък евентуално от актуалното състояние да 

направим извода, че става дума за тази партия.  

Оттук нататък моето предложение ще бъде, когато идват 

такива искания от прокуратура и полиция за проверка дали 

политически партии са участвали в избори, да искаме от тях 

уточняваща информация за номера на фирменото дело, по което са 

регистрирани и дали има промяна в наименованието, за да не се 

получават такива недоразумения. 

Моля за вашето становище по доклада. 

Моля, режим на гласуване. 

Гласували 9 членове на ЦИК: за – 9 (Гергана Стоянова, Елка 

Стоянова, Емил Войнов, Ерхан Чаушев, Красимир Ципов, Любомир 

Георгиев, Росица Матева, Силвия Стойчева, Цветанка Георгиева); 

против – няма. 

Колеги, с това изчерпахме трета точка: Доклади по 

административни преписки. 

Връщаме се на втора точка: Доклади по дела, жалби и сигнали. 

Заповядайте, колега Стоянова. 

ЕЛКА СТОЯНОВА: Колеги, моля да се запознаете с проект на 

отговор по искова молба по Закона за отговорността на държавата в 

моя папка с проектен номер 6890. Това е във връзка с искова молба 

от      К.        К. срещу Централната избирателна комисия в 

качеството й на активно легитимиран ответник по такива дела 

заради решение на ОИК – Каварна. 

Претендира за имуществени и неимуществени вреди. 

Оспорваме съответно претенцията на ищеца. 
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Моля да погледнете, ако има нещо, да го добавим, ако не, да го 

подложим на гласуване, за да бъде изпратено днес до 

Административен съд – Добрич. 

ЗАМ.-ПРЕДСЕДАТЕЛ РОСИЦА МАТЕВА: Колеги, малко 

време за запознаване. 

Колеги, запознахте ли се с подготвения отговор? 

Ако няма предложения за промени, моля, режим на  гласуване. 

Гласували 9 членове на ЦИК: за – 9 (Гергана Стоянова, 

Димитър Димитров, Елка Стоянова, Емил Войнов, Красимир Ципов, 

Любомир Георгиев, Росица Матева, Силвия Стойчева, Цветанка 

Георгиева); против – няма. 

С това изчерпвахме втора точка от дневния ред. 

Давам 15 минути почивка, след което ще продължим с първата 

точка. 

 

(След почивката.) 

 

ПРЕДСЕДАТЕЛ РОСИЦА МАТЕВА: Колеги, продължава 

заседанието. 

Осем членове на Централната избирателна комисия сме в 

залата. 

 

Започваме доклада по първа точка от дневния ред: 

ПРОЕКТ НА РЕШЕНИЕ ОТНОСНО ВЪЗЛАГАНЕ НА 

ОБЩЕСТВЕНА ПОРЪЧКА С ПРЕДМЕТ „ЗАСТРАХОВАНЕ НА 

12837 КОМПЛЕКТА СУЕМГ А-4 МОДЕЛ 517“. 

Заповядайте, колега Стоянова. 

ГЕРГАНА СТОЯНОВА: Колеги, в тази точка докладвам 

докладна записка от директора на дирекция „Администрация“ във 

връзка с изготвени документи за възлагане на обществена поръчка с 

предмет „Застраховане на 12837 комплекта СУЕМГ“. 
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В моя папка е налична подпапка „ЦИК-09-153“, където е 

документът с докладната записка и приложената подготвена 

документация по обявяването на обществената поръчка.  

В докладната записка е посочено, че съгласно графика за 

възлагане на обществени поръчки, приет с решение на Централната 

избирателна комисия, е определено да бъде осъществено възлагане 

на обществена поръчка с цитирания току-що предмет „застраховане 

на 12837 СУЕМГ“ по реда на „Глава 26 – Събиране на оферта с 

обява“.  

В докладната записка са изложени обстоятелствата по текущия 

договор за предоставяне на тази услуга, който също беше 

осъществен в резултат на възлагане на обществена поръчка 

миналата година, като са посочени параметрите. С тази докладна 

записка се предлага да бъде одобрена документацията, както и 

проект на решение относно възлагане на обществена поръчка с този 

предмет при посочените параметри в докладната записка, като 

договорът за възлагане на обществената поръчка да бъде за срок до 

12 месеца, считано от датата на подписване на договора.  

Предлага се да бъдат одобрени представените проекти на 

документация и решение за стартиране на дейностите по обявяване 

и възлагане на обществената поръчка на стойност по чл. 20, ал. 3 от 

Закона за обществените поръчки.  

Ще се изготви обявата за обществена поръчка след одобряване 

на документацията, поради това че съдържанието й възпроизвежда 

текстове от документацията и е формуляр от електронната система, 

в която се въвежда; да бъде одобрен срок за подаване на оферти 

10 дни след публикуване на обявата, като възможно най-кратък срок 

по определения ред за възлагане на обществената поръчка. 

Към докладната записка са представени проектът на решение 

на Централната избирателна комисия за обявяване на обществената 

поръчка, проектът на документация за участие във възлагане на 

обществена поръчка и справка от дирекция „Администрация“ 

относно стойността на актива. Също така в папката е приложен и 
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контролен лист от финансовия контрольор относно 

законосъобразност за поемане на задължение в размер на 65 хиляди 

лева, каквато е предложената стойност на поръчката по така 

изготвената документация. 

Моля да се запознаете с предложената документация, както и с 

проекта на решение на Централната избирателна комисия, който е с 

проектен номер 1897 в моя папка извън тази подпапка. 

ЗАМ.-ПРЕДСЕДАТЕЛ РОСИЦА МАТЕВА: Колеги, моля да 

се запознаете с документацията по доклада на колегата Стоянова. 

Колеги, с оглед обема на необходимост от проверка на 

документацията, която е в доста голям обем, давам почивка 

15 минути. 

 

(След прекъсването.) 

 

ЗАМ.-ПРЕДСЕДАТЕЛ РОСИЦА МАТЕВА: Колеги, 

продължава заседанието.  

В залата сме 10 членове на Централната избирателна комисия 

– имаме необходимия кворум. 

Запознахте ли се с докладваната от колегата Гергана Стоянова 

документация и предложения проект на решение за обявяване на 

обществена поръчка чрез събиране на оферти по посочените правни 

основания от Закона за обществените поръчки (ЗОП) с предмет 

„Застраховане на 12837 комплекта СУЕМГ“? 

Имате ли някакви предложения по проекта на решение, по 

документацията? Не виждам. 

Моля, режим на гласуване. 

Гласували 11 членове на ЦИК: за – 11 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Димитър Димитров, Елка Стоянова, Емил 

Войнов, Ерхан Чаушев, Красимир Ципов, Любомир Георгиев, Росица 

Матева, Силвия Стойчева, Цветанка Георгиева); против – няма. 

Решението е № 1920-НС/09.05.2023 г. 

С това изчерпахме точка първа. 
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Колега Димитров, заповядайте в Доклади по административни 

преписки. 

ДИМИТЪР ДИМИТРОВ: Колеги, в моя папка е писмото, 

което редактирах – направени са корекциите. 

ЗАМ.-ПРЕДСЕДАТЕЛ РОСИЦА МАТЕВА: Колеги, моля да 

се запознаете с проекта на писмо с проектен номер 6889. 

Не виждам предложения за промени в проекта. 

Моля, режим на гласуване. 

Гласували 10 членове на ЦИК: за – 10 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Димитър Димитров, Елка Стоянова, Емил 

Войнов, Красимир Ципов, Любомир Георгиев, Росица Матева, 

Силвия Стойчева, Цветанка Георгиева); против – няма. 

В тази точка заповядайте, колега Баханов. 

ГЕОРГИ БАХАНОВ: Уважаеми колеги, докладвам ви вх. № 

НС-04-2-90-1/20.04.2023 г. По разпореждане на Софийска районна 

прокуратура молят в най-кратък срок да отговорим на тяхно писмо, 

изпратено на 3 февруари 2023 г. В писмото има приложение. 

Наистина има писмо от 3 февруари 2023 г. с изходящ номер на 

Софийска районна прокуратура, което е получено в Централната 

избирателна комисия след един месец – на 6 март 2023 г. Става 

въпрос за едно лице, за което желаят да им предоставим справка 

фигурира ли същото в информационните масиви на ЦИК в 

предоставените списъци от ПП НФСБ за изборите за Народно 

събрание, произведени на 2 октомври 2022 г., с посочено ЕГН като 

подкрепящ партията. Ако отговорът е утвърдителен, да предоставим 

оригинални документи, в които е вписано името на лицето, 

установъчни данни на служителя на ЦИК, пред когото е заявил 

желание да бъде вписан в горепосочените списъци – три имена, 

ЕГН, адрес и телефон за връзка. Това няма как да стане, тъй като 

списъците за подкрепа на партиите се подписват от упълномощени и 

оправомощени от партиите лица за подкрепа – предполагам, че става 

въпрос за регистрация.  
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Тук има и още едно изречение: ако посоченото лице фигурира 

и в други списъци, молят същите да бъдат конкретизирани по какъв 

начин са входирани в ЦИК, от кого и кога и да им предоставим 

оригиналните документи, в които е вписано името на лицето, както 

и становище на служителите, приели документите. 

От правния отдел са подготвили писмо във връзка с последния 

абзац до „Информационно обслужване“ АД за предоставяне на 

информация дали лицето с посочено ЕГН и три имена е бил 

регистриран като наблюдател, застъпник или пълномощник и от коя 

организация, партия или коалиция във връзка с изборите за народни 

представители.  

Колегите от „Информационно обслужване“ АД отговарят 

бързо и предполагам, че ако изпратим писмото днес, до четвъртък 

ще имаме отговор дали това лице фигурира и в някакви други 

списъци. За следващото заседание ще подготвя отговор до старши 

разследващия полицай. 

Подготвен е списък на избирателите, подкрепящи 

регистрацията на „Национален фронт за спасение на България“, от 

които се вижда, че това лице фигурира под посочени номера. 

Госпожо председателстващ, моля да подложите на гласуване 

писмото до „Информационно обслужване“ АД. 

ЗАМ.-ПРЕДСЕДАТЕЛ РОСИЦА МАТЕВА: Колеги, моля за 

становище. 

Моля, режим на гласуване. 

Гласували 11 членове на ЦИК: за – 11 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Димитър Димитров, Елка Стоянова, Емил 

Войнов, Ерхан Чаушев, Красимир Ципов, Любомир Георгиев, Росица 

Матева, Силвия Стойчева, Цветанка Георгиева); против – няма. 

Колеги, в тази точка ще ви докладвам постъпило писмо с вх. 

№ ЦИК-00-147/09.05.2023 г. от „Информационно обслужване“ АД в 

отговор на наше писмо с изх. № ЦИК-00-143/03.05.2023 г. във 

връзка с изискване за извършена проверка.  

Отговорът е в моя папка във вътрешната мрежа и може да се 

запознаете с него. 
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Връщаме се на първа точка от дневния ред. 

Заповядайте, колега Стоянова. 

ГЕРГАНА СТОЯНОВА: Колеги, във връзка с гласуваното 

решение в тази точка моля да вземем протоколно решение, с което 

одобряваме документацията за провеждане на обществена поръчка 

съобразно гласуваните параметри и в решението, а именно в 

документацията, договорена стойност за един комплект СУЕМГ 

е 4 хил. лв. и прогнозна стойност на поръчката – до 68 хил. лв. 

Моля с протоколно решение да бъде одобрена подготвената 

документация за обществената поръчка в тези параметри. 

ЗАМ.-ПРЕДСЕДАТЕЛ РОСИЦА МАТЕВА: Колеги, 

становище по предложението? Не виждам. 

Подлагам на гласуване одобряване на цялата документация 

във връзка с обществената поръчка, за която взехме решение, 

съобразно доклада на колегата Стоянова. 

Гласували 11 членове на ЦИК: за – 11 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Димитър Димитров, Елка Стоянова, Емил 

Войнов, Ерхан Чаушев, Красимир Ципов, Любомир Георгиев, Росица 

Матева, Силвия Стойчева, Цветанка Георгиева); против – няма. 

Поради изчерпване на дневния ред закривам днешното 

заседание и насрочвам следващото за четвъртък, 11 май 2023 г., от 

10,30 ч. Благодаря. 

 

(Закрито в 12,55 ч.) 

 

 

   ЗАМ.-ПРЕДСЕДАТЕЛ: 

       Росица Матева 

 

   ЗАМ.-ПРЕДСЕДАТЕЛ: 

       Димитър Димитров 

 

Стенограф: 

  Стефка Аличкова 


